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Transportudvalget har i brev af 14. januar 2013 stillet mig følgende spørgsmål 

258 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Henning Hyllested (EL). 

Spørgsmål nr. 258: 

Ministeren bedes gøre rede for, hvorfor Banedanmark på et tidspunkt meldte 

sig ud af UIC, og hvorfor Banedanmark har meldt sig ind igen, samt hvornår 

dette er sket. 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, som oplyser, at: 

”Banedanmark besluttede i efteråret 2010 at melde sig ud af UIC (Det 

Internationale Jernbaneforbund). Årsagen skyldes primært, at Banedanmark 

vurderede, at udbyttet af et medlemskab af UIC var begrænset og ikke stod mål 

med, hvad det kostede at være medlem.  

I februar 2011 meddelte Banedanmark UICs ledelse sin beslutning om at melde 

sig ud. I henhold til bestemmelserne i UIC’s statutter fik udmeldelsen først 

effekt ved udgangen af året, og Banedanmark har således ikke været medlem af 

UIC siden 1. januar 2012. Banedanmark har ikke taget initiativ til at blive 

medlem af UIC igen.” 

Med venlig hilsen 

Henrik Dam Kristensen 
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